
P r o t o k ó ł   Nr  XXIII/ 2008 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 29 grudnia 2008r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 
w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 10.10     zakończenie - godz. 14.45 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
       14. Michalski Edward 
      15.  Kuzianik Alicja 
      
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej    - Pani ElŜbieta Łukacijewska 
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
 
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Interpelacje radnych.  
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
   z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  
   i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2009 r. 
8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  
   Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2009 r.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Zarszyn na 2009 r.  
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10.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr XVIII/130/2008  
     z dnia 6 sierpnia 2008 r w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania pn.  
     „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Zarszynie wraz z budową kolektora dosyłowego  
     ścieków z Jaćmierza do Zarszyna”. 

 11.Wolne wnioski i zapytania. 
 12.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 13.Zakończenie sesji. 
 
Ad.1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były 
zatem prawomocne do podejmowania uchwał. Szczególne słowa powitania Przewodniczący Rady 
Gminy skierował do Pani ElŜbiety Łukacijewskiej-Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, która 
przyjęła zaproszenie do uczestnictwa w obradach sesji i podzielenia się swoimi doświadczeniami  
w pracy Parlamentu. 
 
Ad.2. Nie wniesiono propozycji zmian do ustalonego porządku obrad., jednakŜe  Przewodniczący 
Rady Gminy zasugerował, aby pkt. 5 porządku obrad  składał się  w dwóch części w ten sposób,  
by realizację tego punktu rozpocząć od wystąpienia Pani Poseł ElŜbiety Łukacijewskiej ,  
a następnie Wójt złoŜy sprawozdanie ze swojej działalności.  
 
Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty,  nie wniesiono do niego uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głosu  nie  zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy podziękował Pani Poseł za przyjęcie  zaproszenia na sesję Rady Gminy , której 
głównym  celem było uchwalenie budŜetu na 2009r., a następnie powiedział, iŜ kończący się rok 
2008 jest okresem podsumowań i podziękowań. W dalszej wypowiedzi Wójt powiedział, iŜ  rok 
2008 był rokiem szczególnym, gdyŜ w  krótkim okresie czasu z  własnych środków w kwocie 
ponad 11 mln zł  ukończono rozbudowę oczyszczalni ścieków w Zarszynie, która  funkcjonuje juŜ 
od końca października br. W I kw. 2009r. do budŜetu Gminy przekazane zostaną deklarowane 
środki w kwocie ponad 5 mln zł w formie  dotacji z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach ZPORR, wynikające  z finansowego  rozliczenia tej inwestycji. Następnie 
Wójt podkreślił  bardzo dobrą  współpracę z Panią Poseł i o znaczeniu udzielanej  przez  nią  
pomocy w pozyskiwaniu dodatkowych środków do budŜetu gminy na realizację zadań wśród 
których jako najwaŜniejsze wskazał - rozbudowę oczyszczalni ścieków, remonty i odbudowę dróg, 
remonty szkół. Za udzielone wsparcie złoŜył serdeczne podziękowanie. Jednocześnie zwrócił się  
z prośbą o dalsze poparcie dla wspólnie podejmowanych  inicjatyw  w zakresie gospodarczego 
rozwoju Gminy. W dowód uznania i podziękowania Wójt wręczył Pani Poseł list gratulacyjny. 
 
 Następnie głos zabrała Pani Poseł ElŜbieta Łukacijewska, która powiedziała, Ŝe w miarę 
moŜliwości  stara się pomagać samorządom  w pozyskiwaniu niezbędnych środków na realizację 
zadań inwestycyjnych i cieszy się, Ŝe cząstka jej pomocy znajduje  odzwierciedlenie takŜe w 
Gminie  Zarszyn. Pani Poseł  opowiedziała o swojej dotychczasowej działalności i „karierze 
politycznej” - od wójta do posła. W toku dalszej wypowiedzi podkreśliła, iŜ często widuje Wójta 
jak z „klasą i kulturą”  przedstawia swoje sprawy w taki sposób, by znalazły one  odpowiednie 
rozwiązanie w postaci  dodatkowych  środków  finansowych  do budŜetu Gminy. Zdaje sobie 
sprawę,  jak często wójtom i burmistrzom z małych gmin trudno jest bez odpowiedniego poparcia 
środki te zdobyć. Na zakończenie wypowiedzi Pani Poseł  podziękowała Przewodniczącemu Radny 
Gminy i Wójtowi za zaproszenie na sesję i za słowa podziękowania ze strony Wójta. Następnie 
złoŜyła Ŝyczenia noworoczne dla radnych i zaproszonych gości. 
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Następnie przystąpiono do zadawania Pani Poseł pytań. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków zapytał o stanowisko Pani Poseł w sprawie potencjalnego wpływu na uchwalony BudŜet 
Gminy postępującego na świecie, w Europie i w kraju kryzysu gospodarczego. 
 
- Pan Dariusz Wanielista Dyrektor d/s lecznictwa NZOZ  w Nowosielcach  poprosił Panią Poseł 
o poparcie  zamiaru  utworzenia na terenie gminy Gminnego Systemu Ratownictwa Medycznego 
obejmującego utworzenie punktu wyjazdowego karetki pogotowia ratunkowego. 
 
- Sołtys Franciszek Gajewski zapytał na jakim obecnie etapie prac jest przygotowywany projekt 
ustawy o funduszu sołeckim. 
 
Na zadane pytania Pani Poseł udzieliła wyczerpującej odpowiedzi. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 5 minutową przerwę. 
 
- Po wznowieniu obrad  głos zabrał Wójt Gminy, który złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności 
w okresie między sesjami z realizacji uchwał i wydanych zarządzeń a takŜe  z działalności 
poszczególnych referatów w Urzędzie Gminy. 
 
Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Wojciech Niemiec poprosił Wójta o podane bliŜszych szczegółów odnośnie propozycji 
budowy biogazowni na terenie oczyszczalni ścieków w Zarszynie. 
 
- Wójt powiedział, Ŝe 9 grudnia br. odbyło się  pierwsze wstępne spotkanie z przedstawicielami 
firmy projektującej budowę biogazowni na bazie oczyszczalni ścieków. Obecnie trwać będą w tym 
zakresie odpowiednie wyliczenia, których wyniki zadecydują czy inwestycja ta znajdzie 
ekonomiczne i techniczne uzasadnienie podjęcia realizacji. 
 
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad  projektem 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r.  
 
 - Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek  omówiła  kolejno po stronie dochodów i  wydatków 
ostatnie tegoroczne zmiany w projekcie budŜetu Gminy Zarszyn na 2008 r. Wskazując na dotacje 
celowe, decyzje  na podstawie, których te zmiany są wprowadzone.   
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt zmian w budŜecie gminy na 
2008 r. 
 
Nie zabierano głosów w dyskusji. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7-8.  Kolejne dwa punkty porządku obrad dotyczyły podjęcia uchwał w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy 
Zarszyn  w 2009r. oraz uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie  
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Gminy Zarszyn w 2009r. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwał powiedział , Ŝe te dwa  projekty uchwał 
opracowane zostały zgodnie z ustawą z dnia 26 października 1982 r o wychowaniu w trzeźwości 
 i przeciwdziałaniu alkoholizmowi i ustawą z dnia 29 lipca 2005  o przeciwdziałaniu narkomanii. 
Były one zaopiniowane przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Programy te są kontynuacją realizacji w/w Programów w latach ubiegłych i uwzględniają 
rekomendację Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Nadrzędnym celem 
w/w Programów jest zapobieganie powstawaniu nowych problemów związanych z naduŜywaniem 
alkoholu, przemocą  domową , a takŜe ograniczenie skali juŜ  istniejących problemów z tym 
związanych oraz przeciwdziałaniem innym zachowaniom ryzykownym. Środki na te „Programy” 
pochodzą z opłat za wydane pozwolenia na sprzedaŜ napojów alkoholowych. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe w/w projekty uchwał były przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji 
w dniu 11 grudnia 2008 r nie wnosząc do nich poprawek i zostały zaopiniowane pozytywnie. 
Niemniej jednak jak poinformował Przewodniczący Krzysztof Tomków w trakcie dyskusji 
członkowie Komisji zauwaŜyli, iŜ w Programach tych  nie ma  zabezpieczonych środków na zajęcia 
muzyczne z młodzieŜą. Ponadto przewidywana kwota po 500 zł dla kaŜdej  za szkół  na realizację 
zadań z profilaktyki jest zbyt mała. Stwierdził, Ŝe odpowiedź na te pytania udzielona przez  
Kierownik Referatu Oświaty Kultury Zdrowia w UG Panią  Bogumiłę Bętkowską zmierzała do 
tego, by w 2009 r w/w. zadania mogły być  realizowane w ramach  Programu Integracji Społecznej, 
co niemniej jednak stwarza obawę o umiejętność skorzystania z tych pieniędzy przez 
zainteresowanych. W dalszej wypowiedzi Przewodniczący Komisji zaznaczył, iŜ w  Programach 
tych ujęte są innego rodzaju zadania, które mają na celu przeciwdziałanie alkoholizmowi i 
narkomanii wśród młodych ludzi .Następnie poruszył temat działalności na terenie gminy Wioski 
Internetowej- Centrum Kształcenia na Odległość w Odrzechowej i Zarszynie. Twierdzając,  iŜ  na 
działalność „ Centrum” w Zarszynie ponoszone są dodatkowe środki z budŜetu gminy   
jednocześnie zapytał, dlaczego tego typu  działalności nie ma takŜe i w innych miejscowościach.  
 
- Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe tego typu Centrum Kształcenia na Odległość powstaje równieŜ 
w Posadzie Jaćmierskiej. Sprzęt komputerowy został dostarczany  gratis, natomiast Gmina 
odpowiedzialna jest za zabezpieczenie lokalu i zatrudnienie w nim odpowiedzialnego pracownika, 
który będzie koordynatorem właściwie realizowanych zadań. Utrzymanie tego centrum ze strony 
Gminy to okres 5 lat,  niemniej jednak Wójt uwaŜa Ŝe jest ono młodzieŜy potrzebne. Zaznaczył 
równieŜ, iŜ bezzasadnym jest twierdzenie dotyczące ponoszenia dodatkowych kosztów na 
działalność „Centrum”w Zarszynie. Analogiczna sytuacja ma miejsce w przypadku”Centrum” 
w Odrzechowej i będzie mieć miejsce w Posadzie Jaćmierskiej.  
 
Wobec braku dalszych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał kolejno pod głosowanie : 
- projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2009 r. Uchwała ta podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 
 
- projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
terenie Gminy Zarszyn w 2009 r. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9. W dziewiątym  punkcie porządku obrad przystąpiono do  uchwalenia budŜetu Gminy  
Zarszyn na 2009r.   
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Na wstępie  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powołał się na podjętą w 1999r. 
uchwałę Rady Gminy Zarszyn w sprawie procedury uchwalania budŜetu gminy oraz rodzaju  
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały budŜetowej i na tej podstawie 
dokonał analizy kolejnych etapów opracowywania projektu budŜetu Gminy Zarszyn na 2009r .  
 
Wójt przedstawił krótką informację o przygotowanym  projekcie  budŜetu gminy na 2009r. mówiąc,  
iŜ coroczny  budŜet gminy jest budŜetem ruchomym i w ciągu roku ulega modyfikacji. Obecny 
projekt budŜetu był opracowywany w trudnej sytuacji finansowej gminy , gdzie trwała jeszcze  
rozbudowa oczyszczalni ścieków, wskaźniki zadłuŜenia były wysokie. Pomimo tych problemów 
udało się jednak ten projekt przygotować. Udało się  pozyskać do budŜetu dodatkowe środki  
w kwocie 5 mln 700 tys zł. Środki te w części podzielone zostały  na realizacje zadań najczęściej 
zgłaszanych na sesjach Rady Gminy i mają szansę na ich realizację, w części na spłatę kredytów 
oraz na rezerwę budŜetową. Być moŜe  ujęte na 2009r. zadania nie wszystkich zadowolą, ale  
w ciągu roku moŜe się wiele zmienić. Najprawdopodobniej w 2009 r w skali kraju będzie 
realizowany jedynie PROW i  stąd w projekcie budŜetu ujęto do realizacji zadania w ramach tego 
Programu. Wójt dodał takŜe, iŜ na 2009r. nie  zaplanowano zaciągnięcia Ŝadnych kredytów i 
poŜyczek , by w ten sposób poprawić wskaźniki finansowe gminy. W dalszej kolejności  pokrótce 
przedstawił,  jakie waŜniejsze zadania ujęte zostały do realizacji w poszczególnych działach 
projektu budŜetu. 
 Następnie Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu budŜetu polegającą na wykreśleniu z zał. 
Nr 5 „Wydatki majątkowe przewidziane do realizacji w 2009r.”  z działu 900 rozdziału 90001 
zadania pn.”Rozbudowa  oczyszczalni ścieków w Zarszynie wraz z dobudową kolektora 
dosyłowego ścieków z Jaćmierza do Zarszyna” i przeniesieniem kwoty 400 tys zł do działu 758 
„Rozliczenia róŜne” rozdz. 75818 „Rezerwy ogólne i celowe”, zwiększając tym samym rezerwę 
inwestycyjną z 400- tu do 800 tys zł. Zadanie to bowiem będzie w całości sfinansowane  
i rozliczone w 2008 r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe projekt budŜetu był 
analizowany przez stałe komisje Rady Gminy. Jako pierwszego o zabranie głosu poprosił 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pana Adama Malika. 
 
- Przewodniczący Komisji poinformował,Ŝe członkowie komisji na posiedzeniu w dniu 9 grudnia 
br. dokonali analizy projektu uchwały budŜetowej na 2009r nie wnioskując o Ŝadną poprawkę. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków równieŜ oznajmił, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 11 grudnia br. dokonano 
szczegółowej analizy przedmiotowego projektu uchwały w zakresie dotyczącym kompetencji 
Komisji.  Członkowie Komisji przyjęli projekt budŜetu,  pozytywnie opiniując  ujęte  w nim 
zadania i środki  na ich realizację  poza jednym wyjątkiem, gdzie zgłoszony został wniosek, aby 
w dziale 710 „Działalność usługowa”rozdz. 71014 „Opracowania geodezyjne i kartograficzne” 
wykreślić zadanie i kwotę  25 tys. zł przeznaczoną na usługi geodezyjne związane z nadawaniem 
numeracji porządkowej ulic dla miejscowości Zarszyn i Posada Zarszyńska. Wg. oświadczenia 
Przewodniczącego  propozycja zmierza do przeniesienia w/w kwoty  do rezerwy budŜetowej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe te stanowiska Komisji były 
przedmiotem analizy Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów i poprosił  jej 
Przewodniczącą  o zbiorczą opinię  do projektu budŜetu Gminy Zarszyn  na 2009r. 
 
-Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Trygar na wstępie wyjaśniła, iŜ na posiedzeniu Komisji  
w dniu 16 grudnia 2008r Komisja przegłosowała swoje negatywne stanowisko w sprawie poprawki  
zgłoszonej przez Komisję Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego. Następnie  
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odczytała zbiorczą pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów 
do projektu uchwały budŜetowej na 2009r. Opinia ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Wójt Gminy odczytał dwie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie 
opinii do projektu budŜetu Gminy Zarszyn na 2009 r i opinii o prawidłowości załączonej do 
projektu uchwały budŜetowej Gminy Zarszyn na 2009 r prognozy kwoty długu. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały budŜetowej na 2009r. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Tomków w imieniu grupy 4 radnych, tj. jego osoby, radnego Zygmunta Ołowiańczyka , Wojciecha 
Niemca  i Edwarda Michalskiego, zgłosił wniosek o zmianę  projektu  uchwały budŜetowej poprzez 
wykreślenie w zał. Nr 5 „Wydatki majątkowe  przewidziane do realizacji w 2009 r” działu  010 
rozdziału  01010 zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w Zarszynie „ jak 
równieŜ  działu 010 rozdz.01010 zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej 
w Posadzie Zarszyńskiej” i kwotę  250 tys zł przenieść do działu 758 „Rozliczenia róŜne” rozdz. 
75818 „Rezerwy ogólne i celowe” zwiększając tym samym rezerwę inwestycyjną do kwoty 
1mln 50 tys zł.   
 Jako uzasadnienie wniosku podał, iŜ temat ten nie przewijał się na sesjach Rady Gminy, jak 
równieŜ według jego wiedzy na te zadania nie ma jeszcze opracowanej kompletnej dokumentacji. 
Jednocześnie zapytał, jakie będzie odczucie mieszkańców w tych miejscowościach  gminy, gdzie 
nie ma jeszcze kanalizacji tj. w Odrzechowej. Pielni i BaŜanówce, w sytuacji gdy to zadanie    
w Zarszynie i Posadzie  Zarszyńska pojawia się  w budŜecie corocznie. Zapytał dlaczego w tym 
względzie mają „cierpieć” mieszkańcy w/w miejscowości, skoro w okresie, kiedy w Zarszynie  
i  Posadzie Zarszyńskiej budowano te sieci  niektórzy  z mieszkańców  nie chcieli dokonywać  
podłączeń. Dlatego zaproponował, aby oni teraz zaczekali, aŜ sieć kanalizacyjna będzie 
wybudowana w całej gminie. Dodał takŜe, iŜ zwiększając rezerwę inwestycyjną o 250 tys zł, jego 
zdaniem będzie większa szansa  pozyskać dodatkowe środki do budŜetu z dostępnych  programów 
unijnych.  
 
- Sołtys Odrzechowej Pan Wiesław Józefczyk stwierdził, Ŝe obecnie priorytetowym zadaniem 
w Odrzechowej jest remont drogi powiatowej Odrzechowa-Osiedle. Zaproponował zmienić 
kategorię  tej drogi na gminną, gdyŜ obecnie jako droga powiatowa ze strony Starostwa 
Powiatowego w Sanoku nie ma szans na  poprawę jej nawierzchni. Sołtys wnioskował takŜe  
o wykonanie w 2009r. budowy oświetlenia ulicznego w całej miejscowości Odrzechowa.  
 
- Radny Wojciech Niemiec zaznaczył, Ŝe był on jednym z  inicjatorów  wniosku, który 
wyartykułował Radny Krzysztof Tomków, gdyŜ uwaŜa, Ŝe w 2009r. do realizacji w budŜecie gminy 
ujętych zostało zbyt wiele zadań w miejscowościach Zarszyn i Posada Zarszyńska, a np. 
w BaŜanówce w ostatnim okresie czasu  wykonano jedynie „kawałek” drogi gminnej i nic więcej. 
Radny zaznaczył, iŜ on  wiele razy zgłaszał, aŜeby mieszkańcy którzy mają moŜliwość 
kompleksowo przyłączali budynki do  sieci kanalizacyjnych i wodociągowych,  natomiast ci, którzy 
tego nie chcą, niech czekają aŜ zostanie zakończona budowa w całej gminie i wtedy ponownie 
wrócić do tych tzw.„,maruderów”. Radny dodał, Ŝe  jeŜeli te dwa wnioskowane zadania zostaną 
wyłączone z projektu budŜetu, to on będzie głosował „za”,  a jak pozostaną, to będzie głosował 
przeciw projektowi budŜetu. 
 
- Radna Anna Szajna jako kolejna Radna biorąca udział w dyskusji była równieŜ przeciwna  
finansowaniu zadania kontynuacji budowy kanalizacji sanitarnej w Zarszynie i Posadzie 
Zarszyńskiej. . 
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- Sołtys Zarszyna Pan Franciszek Gajewski stwierdził, Ŝe kanalizacja w Zarszynie była budowana 
przez kilkanaście lat i wówczas nie było środków unijnych. Zaznaczył, iŜ niewielka część 
mieszkańców nie dokonała podłączeń do sieci kanalizacyjnej lub wodociągowej, a obecnie chcą. 
Powstają równieŜ nowe budynki i zwrócił się z prośbą o  podpowiedź w jaki sposób ten temat ma 
być rozwiązany. Wyjaśnił przy tym, Ŝe  w ramach proponowanej kontynuacji prac  ma nastąpić 
modernizacja sieci dosyłowej, bez której nie moŜna będzie w przyszłości włączyć do sieci 
kanalizacyjnej kolejnych budynków w Nowosielcach i w całej wsi Pielnia. 
 
- Radny Krzysztof Tomków  stwierdził, Ŝe  nie  wiedział o konieczności modernizacji sieci 
dosyłowej na terenie Zarszyna. Poruszył teŜ problem oczyszczania ścieków w Odrzechowej , gdzie 
ścieki muszą być oczyszczone z uwagi na fakt połoŜenia miejscowości zlewni Wisłoka 
 
- Radna Krystyna Trygar stwierdziła, iŜ nie wie dlaczego radny Niemiec jest przeciw budowie 
parkingu obok budynku UG w Zarszynie. Na sesjach Rady Gminy kilkakrotnie wnioskowała o ten 
remont i  nie wyobraŜa sobie, by w 2009r. tego zadania nie wykonać. Dodając jednocześnie, 
iŜ parking ten nie jest potrzebny mieszkańcom Zarszyna, lecz  mieszkańcom pozostałych 
miejscowości gminy dojeŜdŜającym do Urzędu Gminy.  
Następnie radna poprosiła Wójta, by w wystąpieniach do Starostwa Powiatowego w Sanoku  
o przejęcie drogi powiatowej Odrzechowa-Osiedle zwrócił równieŜ uwagę na drogę powiatową 
biegnącą przez Posadę Zarszyńska w kierunku Odrzechowej. 
 
- Radny Wojciech Niemiec zabierając ponownie głos powiedział, iŜ on nie jest przeciwny realizacji 
inwestycji w Zarszynie, czy Posadzie Zarszyńskiej lecz trzeba popatrzeć takŜe i na inne 
miejscowości,  gdzie „mieszkańcy chodzą po błocie”, nie ma kanalizacji i ponownie zawnioskował, 
aby w 2009r. przystąpić do budowy kanalizacji w BaŜanówce, wyremontować drogi, a nie ciągle 
wracać  z budową kanalizacji , wodociągu i innych inwestycji w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej. 
 
- Radna Alfreda Gierad w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej Trygar zaznaczyła, Ŝe parking 
w Zarszynie  nie jest potrzebny  mieszkańcom  w Odrzechowej, a kolejna inwestycja  
w Zarszynie spowoduje wzburzenie wśród tych mieszkańców, którzy np. jeŜdŜąc po zniszczonych 
drogach w tej miejscowości uszkadzają samochody. 
 
- Radny Janusz Dębski w swojej wypowiedzi podkreślił fakt, iŜ projekt budŜetu na 2009r. został 
zwiększony o dodatkowe ponad 5 mln złotych,  ale jak zaznaczył  to i tak wszystkich w pełni nie 
zadowoliło. Pojawiło się w tym projekcie do realizacji kilka nowych zadań wśród  których  jednym 
z kontrowersyjnym było nadawanie nazw ulic w Zarszynie  Posadzie Zarszyńskiej. Następnie 
Radny dodał , iŜ czekają nas w przyszłości do wykonania duŜe zadania inwestycyjne np. budowa 
kanalizacji w Odrzechowej. Pielni i BaŜanówce, ale wówczas będziemy  zmuszeni  skorzystać ze 
środków unijnych. Radny oznajmił, Ŝe będzie głosował za przedstawionym przez Wójta projektem 
budŜetu. Na zakończenie wypowiedzi  wnioskował o podjęcie działań mających na celu 
przekwalifikowanie drogi powiatowej Odrzechowa-Osiedle na drogę gminną. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zaznaczył, iŜ wcześniej na sesjach Rady Gminy były stawiane 
wnioski, aby w tych miejscowościach gdzie zakończono budowę kanalizacji lub wodociągu nie 
wracać do nich, dopiero z chwilą zakończenia budowy tych sieci w pozostałych miejscowościach 
gminy. W dalszej wypowiedzi Radny zwrócił uwagę na przystąpienie do prac mających na celu 
wybudowanie drogi łączącej Pielnię z Długiem, by w ten sposób stworzyć połączenie z Zarszynem 
bez konieczności podróŜowania przez Pisarowce. 
 
- Radny Ryszard Stączek oznajmił, Ŝe będzie głosował za budŜetem na 2009r. zdając  sobie sprawę, 
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iŜ budŜet ten nie w pełni wszystkich zadowoli. Następnie powiedział, iŜ tego typu sytuacje 
podobnie jak i w Zarszynie będą  występować takŜe i w innych  miejscowościach gminy, np. 
największy rolnik w Jaćmierzu nie ma podłączenia do kanalizacji i wodociągu z przyczyn 
obiektywnych i chciałby, aby kaŜdy taki przypadek był rozpatrywany indywidualnie. Radny dodał , 
iŜ to właśnie w Zarszynie eksperymentowano budowę kanalizacji i wodociągu. W dalszej 
wypowiedzi Radny poruszył  kwestię przydziału  środków w budŜecie na remonty dróg, mostków, 
domów ludowych w poszczególnych miejscowościach, gdyŜ mieszkańcy gminy szczególnie w tym 
względzie oceniają działalność Wójta i Rady Gminy.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Janusz Konieczny oznajmił, iŜ zabierając głos jako Radny wybrany 
przez wyborców z Zarszyna stwierdza, iŜ jest mocno zdziwiony tym „frontalnym atakiem” na 
propozycję ujęcia w budŜecie gminy na 2009r. dwu zadań pn. Budowa sieci kanalizacyjnej 
i wodociągowej  w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej. Dodał jednocześnie,  iŜ realizacja  tej 
inwestycji rozpoczęła się w latach 90-tych i w kilku etapach. W latach tych nie było moŜliwości 
pozyskania do budŜetu dodatkowych środków z zewnątrz  i na obecną chwilę inwestycje te nie są 
jeszcze  ukończone. Zgadza się z tymi stwierdzeniami, Ŝe niektórzy z mieszkańców w tym okresie  
opóźnili  wykonanie podłączeń budynków do wybudowanych sieci, a obecnie chcą je  wykonać. 
Prosił o stworzenie im ku temu moŜliwości. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, Ŝe będzie 
głosował za odrzuceniem poprawki do projektu budŜetu zgłoszonej przez radnego Krzysztofa 
Tomkowa bowiem na rozbudowę sieci w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej pozostanie niewielka 
kwota poniewaŜ większość środków zostanie przeznaczona na stworzenie technicznych moŜliwości 
dla dosyłu ścieków z Nowosielec i docelowo z Pielni.  
 
- Radny Krzysztof Tomków stwierdził, Ŝe nie jest przeciwny, aby modernizować sieci przesyłowe. 
Był on przekonany, Ŝe na te dwa kontrowersyjne zadania  nie ma jeszcze opracowanej 
dokumentacji i  nie jest wiadomo jakie to będą koszty. Mimo to stwierdził, iŜ złoŜony wniosek o 
przeniesieniu kwoty 250 tys zł do rezerwy inwestycyjnej  jest  według niego  jak najbardziej 
zasadny, bowiem  w ciągu roku  środki te  moŜna będzie przeznaczyć na powyŜszy cel, 
z wyłączeniem tworzenia warunków dla włączenia do sieci kolejnych budynków w Zarszynie 
i Posadzie Zarszyńskiej.  
 
- Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur wyjaśnił, iŜ  
zgodnie z tym, co stwierdził Sołtys wsi Zarszyn, w planowanych zadaniach na terenie Zarszyna,  
Posady Zarszyńskiej  najbardziej kosztownymi będą prace niezbędne do wykonania w rejonie 
pompowni ścieków. Są one konieczne do sprawnego dosyłu ścieków do noworozbudowanej 
oczyszczalni. 
 
- Sołtys wsi BaŜanówka Tadeusz śuchowski omówił sprawę dokonywanych przez mieszkańców 
wpłat  na budowę  na budowę wodociągu w tej miejscowości w latach funkcjonowania 
Społecznych Komitetów Budowy Wodociągów i Kanalizacji i poprosił, by w miarę pojawiających 
się moŜliwości przystąpić do budowy  sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Janusz Konieczny zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
budŜetowej na 2009r.,  gdyŜ w  prowadzonej dyskusji nie  wniesiono nowych propozycji zmian do  
projektu  budŜetu. Poprosił o zabranie głosu w przedmiotowej sprawie Wójta Gminy Pana Andrzeja 
Betleja. 
 
- Wójt Gminy  stwierdził  między innymi, Ŝe z pozyskanej do budŜetu gminy kwoty ponad 5 mln 
złotych, w projekcie budŜetu 3 mln zł przeznaczono do realizacji  na drobne inwestycje i  zadania, 
które były najczęściej wnioskowane przez radnych na sesjach. Łącznie jest 17 takich zadań.. Nie 
sądził, Ŝe ujęta do budŜetu kwota 250 tys zł na budowę kanalizacji i wodociągu w Zarszynie 
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i Posadzie Zarszyńskiej wzbudzi tyle kontrowersji. Dalej Wójt wyjaśnił, iŜ na w/w. inwestycje  
przeznaczona będzie kwota 110 tys zł natomiast pozostała ok. 150 będzie niezbędna na 
modernizację sieci dosyłowej. Następnie Wójt poinformował o przewidywanych kosztach budowy 
kanalizacji w BaŜanówce, Odrzechowej i Pielni i o planowanej  realizacji tych zadań z 
wykorzystaniem środków pochodzących z programów unijnych. Wójt dodał takŜe, iŜ do budŜetu na 
2009 r ujęto zadania budowy oświetlenia ulicznego w Odrzechowej , rozbudowy szkoły 
podstawowej w tej miejscowości omówił takŜe plan  remontu drogi w Odrzechowej Osiedle. 
Następnie Wójt stwierdził, Ŝe rozbudowana oczyszczalnia ścieków  musi być  właściwie dociąŜona  
i tym samym naleŜy stwarzać moŜliwości dokonywania podłączeń do sieci kanalizacyjnych. 
 
- Radny Krzysztof Tomków stwierdził, iŜ on kolejny raz podkreśla Ŝe  nie jest przeciwny 
prowadzeniu inwestycji w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej, problem jest w tym, Ŝe na inwestycje 
te nie ma przygotowanej dokumentacji.  Jednocześnie dodał , Ŝe dobrze będzie jeŜeli kwota 250tys 
zł przeniesiona zostanie do rezerwy inwestycyjnej, która moŜe być w ciągu  roku przeniesiona do  
wykorzystana na ten cel. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Janusz Konieczny zamknął dyskusję nad projektem uchwały 
budŜetowej na 2009r.,  gdyŜ w tej  prowadzonej dyskusji nie  wniesiono nowych propozycji zmian 
do  projektu  budŜetu na 2009 r. 
 
- Radny Wojciech Niemiec zgłosił formalny wniosek o 5 minutową przerwę w celu 
przeprowadzenia konsultacji z grupą radnych składających propozycje dokonania zmian 
w projekcie budŜetu. 
- Przewodniczący Rady Gminy podał formalny wniosek pod głosowanie. Wniosek został przyjęty 
jednomyślne. W głosowaniu udział brało15 radnych. 
 
- Po wznowieniu obrad - nie wniesiono innego formalnego wniosku do projektu uchwały 
budŜetowej na 2009r. 
 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszony przez 
Radnego Krzysztofa Tomkowa wniosek formalny o  zmianę  projektu  uchwały budŜetowej poprzez 
wykreślenie w zał. Nr 5 „Wydatki majątkowe  przewidziane do realizacji w 2009 r” działu  010 
rozdziału  01010 zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w Zarszynie „ jak 
równieŜ  działu 010 rozdz.01010 zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej 
w Posadzie Zarszyńskiej” i kwoty  250 tys zł przeniesienie do działu 758 „Rozliczenia róŜne” 
rozdz. 75818 „Rezerwy ogólne i celowe” zwiększając tym samym rezerwę inwestycyjną do kwoty 
1mln 50 tys zł.   
Za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych , 8 radnych było przeciw. Zatem poprawka nie została 
przez Radę Gminy przyjęta. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie całość projektu 
uchwały budŜetowej na 2009r. Za przyjęciem tej uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 0, 
5 radnych wstrzymało się od głosu. Rada Gminy Zarszyn przyjęła budŜet Gminy Zarszyn  
na 2009r . Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złoŜył gratulacje i podziękowania Wójtowi 
i Skarbnikowi  Gminy  za przygotowanie budŜetu Gminy Zarszyn  na 2009 r., a radnym za wszelkie 
prace i opinie do budŜetu. 
 
Ad. 10. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem  
uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr XVIII/130/2008 z dnia 6 sierpnia 2008r.  
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w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania pn.   „Rozbudowa oczyszczalni ścieków 
w Zarszynie wraz z budową kolektora dosyłowego ścieków z Jaćmierza do Zarszyna”. 
 
- Wójt uzasadniając podjęcie w/w. uchwały powiedział, Ŝe zgodnie z wytycznymi Instytucji 
Zarządzającej ZPORR wydatki w ramach projektów dla których podpisana została umowa 
w ramach nadkontraktacji winny być poniesione maksymalnie do 31 grudnia 2008r.i w związku  
z powyŜszym zachodzi konieczność zapłaty wszystkich kosztów związanych z projektem 
pn.”Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Zarszynie wraz z budową kolektora dosyłowego ścieków  
z Jaćmierza do Zarszyna”. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.    
Przewodnicząca zapytała takŜe, o dalsze plany związane z oczyszczalnią ścieków we Wzdowie, 
która w części  figuruje jako  składnik mienia komunalnego Gminy Zarszyn na wartość ponad 225 
tys. zł. 
 
- Wójt odpowiedział, iŜ początkiem 2009 r odbędzie się spotkanie z władzami Gminy Haczów przy 
udziale radców prawnych. Ma ono rozpocząć prace zmierzające do rozwiązania problemu. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny   poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr XVIII/130/2008 z dnia 6 sierpnia 2008 r w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania pn.„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Zarszynie 
wraz z budową kolektora dosyłowego ścieków z Jaćmierza do Zarszyna”. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zwrócił się z prośbą do przewodniczących 
stałych Komisji Rady Gminy o przygotowanie  sprawozdań z pracy komisji w 2008 r oraz planów 
pracy na 2009 r.  
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk poprosił  Wójta o poinformowanie  o podjętych juŜ  działaniach 
 w kwestii budowy zbiornika retencyjnego w Pielni. 
 
- Radny Krzysztof Tomków  wnioskował o to,  by konserwacja oświetlenia drogowego w Pielni nie 
polegała tyko na wymianie Ŝarówek , lecz  takŜe wymienione zostały i  „Ŝarniki”. 
 
- Sołtys Jaćmierza Pani Anna Ochęduszko wnioskowała o uwalcowanie nawiezionego Ŝwiru  na 
drogę gminną w Jaćmierzu  prowadzącą od rynku w kierunku mleczarni. 
Pani Sołtys zapytała takŜe dlaczego w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych nie zostały uwzględnione Ŝadne środki na wyposaŜenie świetlicy dla 
młodzieŜy w Jaćmierzu. 
 
Ad. 12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielili : 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Pan Bogusław Rakoczy, który stwierdził, Ŝe  z  chwilą nastania sprzyjających warunków 
atmosferycznych  zostanie poprawiony stan nawierzchni drogi wskazanej przez Panią Sołtys 
miejscowości Jaćmierz. 
Radnego  Krzysztofa Tomkowa poinformował, Ŝe z chwilą gdy od sołtysów wpłynie do do Urzędu 
więcej zgłoszeń o konserwację oświetlenia drogowego, zostanie o tym powiadomiony Rejon  
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Dystrybucji Energii w  Krośnie. 
 
- Kierownik Referatu Oświaty Kultury Zdrowia Pani Bogumiła Bętkowska na zapytanie Pani Sołtys 
Ochęduszko odpowiedziała, Ŝe  w 2009r. będzie moŜliwość pozyskania środków finansowych na 
zajęcia i wyposaŜenie świetlic młodzieŜowych w poszczególnych miejscowościach w ramach 
realizowanego przez Gminę Programu Integracji Społecznej. Dodała przy tym, Ŝe programy 
przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii opracowane zostały w oparciu o wnioski do nich 
zgłoszone Wśród tych wniosków nie było wniosku stawianego przez Panią Sołtys. 
 
- Wójt Andrzej Betlej na wstępie podziękował Przewodniczącemu Rady Gminy i radnym za prace 
na budŜetem gminy na 2009r.  i jego uchwaleniem. Zaznaczył takŜe, iŜ od stycznia 2009r. na 
uchwalone w budŜecie zadania moŜna będzie juŜ  ogłaszać  przetargi. 
Na zapytanie radnego Radnego Zygmunta Ołowiańczyka dotyczące budowy zbiornika retencyjnego 
w Pielni Wójt odpowiedział, iŜ Podkarpacki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie 
przygotowuje w tej sprawie niezbędne dokumenty, które mają być zatwierdzone Uchwałą Zarządu 
Województwa. Następnie dodał, iŜ w styczniu 2009r.nawiąŜe w tej sprawie kontakty robocze 
z PZMiUWw Rzeszowie. 
 
Ad. 13. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zwyczajem 
noworocznym Ŝyczył wszystkim radnym oraz zaproszonym gościom duŜo zdrowia, szczęścia                                       
i pomyślności w 2009r., zarówno w Ŝyciu osobistym jak i w pracy samorządowej.                          
Podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach i ogłosił dwudziestą trzecią  sesję  
Rady Gminy  Zarszyn w kadencji 2006 – 2010  za zamkniętą. 
śyczenia noworoczne złoŜył takŜe Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej. Podziękował radnym,  
sołtysom,  kierownikom jednostek organizacyjnych działających na terenie gminy i pracownikom 
urzędu gminy za dobrą współpracę na rzecz rozwoju gminy oraz Ŝyczył, aby rok 2009 był lepszy 
niŜ rok 2008. 
 
 
Protokołowa:      
          Przewodniczący  
Irena Kasza                 Rady Gminy Zarszyn 
                 mgr Janusz Konieczny 
 


